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JEGYZİKÖNYV 
a Képviselı-testület Encs Városháza kistermében 

2008. július 04 -én 
 . 10.00 órai kezdettel tartott rendkívüli ülésérıl 

 

Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács 
István, Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, Timár László helyi képviselık. 
Igazoltan távol maradt: Bratu Ferenc képviselı. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı,  
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens.  
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 13 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 

A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Timár László és Takács László képviselıket, majd tájékoztatja a 
Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl.  
 

A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Tanév elıkészítéssel kapcsolatos döntések meghozatala 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) Éven belüli mőködési hitel felvétele likviditási problémák kezelésére 
 Elıadó: Timár László a Pénzügyi Bizottság elnöke 
 
3.) Egyebek 
 

 
ÜLÉSI 

 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tanév elıkészítéssel kapcsolatos döntések meghozatala   Bratu László  
            polgármester 
  
Bratu László polgármester megkérdezi Urbánné Kléri Szilvia szakreferens asszonyt kívánja-e 
kiegészíteni az írásos anyagot? 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens nem kíván élni a kiegészítés lehetıségével. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
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Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
egyetért az elıterjesztésben foglaltakkal és kéri annak jóváhagyását azzal, hogy az ASSZI a 
felzárkóztató oktatást a 2008-09-es tanévben hirdeti meg és a 2009-10-es tanévben indíthatja be. Így 
1 év áll rendelkezésre a program kidolgozására. 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens hangsúlyozza, hogy így a 3. oldal 10. pontban található határidı 
2009. június 30-ra módosul. 
 
Szeles András alpolgármester szerencsétlennek tartja az elızı testületi ülésen történteket és azt, 
hogy a napirend tárgyalására az adott körülmények miatt nem kerülhetett sor. Kéri a képviselıket és 
az intézményvezetıket, hogy az elızetes megállapodásokat vegyék komolyan és tartsák a kialakult 
pozíciót. Ha az írásos elıterjesztés nem azt tartalmazza, amit szeretnének, akkor azt idıben jelezzék 
és szolgáltassanak az áttekintéshez megfelelı adatokat. Ne kelljen újabb kört futni a levegıben lógó 
dolgok miatt. Nagyobb koncentrációt igényel a tanévkezdés elıkészítése akkor is, ha arra az év végi 
hajrában kerül sor. 
 
Bratu László polgármester arra kéri az intézményvezetıket, hogy tekintettel arra, hogy szeptember -
október hónapban szigorú ellenırzések várhatóak a mővészeti és a két tanítási nyelvő oktatás terén is, 
a vállalt kötelezettségeknek és a törvényi kitételeknek szigorúan tegyenek eleget, különösképpen a 
személyi feltételek teljesítésére és az álláshelyek betöltésének pályáztatására.  
 
Szeles András alpolgármester szerint a hivatal részérıl a szakreferensnek és az intézmények részérıl 
az igazgatóknak a fenntartói kívánalmakat ismerniük kell. A képesítéseknek meg kell felelni, a 
személyi feltételeket minden intézménynek szigorúan be kell tartani. Ha megállapodás születik 
valamiben azt be kell tartani, a végrehajtás során már nem lehet probléma. Az idıben jelzett igények 
alapján azonban a képviselı-testület hajlandó átgondolni a helyzetet. A tőzoltó munka nem jó. 
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke azt szeretné megtudni a 
Petıfi iskola igazgatójától, hogy a két tanítási nyelvő oktatásban a történelmet 1 magyar és 2 angol 
nyelvő órában kívánják oktatni? 
 
Takács László igazgató elmondja, hogy alsó tagozatban a készségtárgyakat tanítják angolul, 
felsıben azonban már egy tanulós tárgyat is így kell tanítani. Ez évente változhat, most a 
történelemre esett a választás, de lehetne természetismeret is. 
 
dr. Basista Erika képviselı úgy véli, hogy jó a szakszavakban járatosság megszerzése. 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens nem tartja szerencsésnek a választást, mert a történelem 
kötelezı érettségi tantárgy. Úgy véli, hogy az angol nyelven képzett gyerekeknek keményen meg 
kellesz küzdeniük a jó jegyekért, hiszen az angol tudásuk nem elég magas szintő ahhoz, hogy 
megfelelı mélységben tanulják a történelmet. 
Hangsúlyozza továbbá, hogy a tanmenet 8 évfolyamra szól, így nem látja a lehetıségét és értelmét 
sem az angol nyelven oktatott tantárgy váltogatásának.  
 
Takács László igazgató elmondja, hogy a váltás egy lehetıség, van olyan intézmény, amely vált 
közben, van amely nem. 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens elmondja, hogy utána nézett az interneten a két tanítási nyelvő 
iskolák gyakorlatának és nem talált olyan intézményt, amely váltotta volna az idegen nyelven tanult 
tárgyat. A rendelet is 8 éves ciklust engedélyez. Úgy véli, ha angolul kezdik el oktatni a történelmet, 
azt végig is kell vinni. 
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Takács László igazgató elmondja, hogy egy budapesti iskolával állnak kapcsolatban, ahol így 
csinálják, de ahány iskola annyi -féle gyakorlat lehet, hiszen objektív dolgok is közbe jöhetnek pl. 
nincs megfelelı tanár stb. Szerintük lehet váltani. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy ez a kérdés kerüljön mielıbb tisztázásra.  
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke azt szeretné megtudni a 
Kazinczy iskola igazgatójától, hogy az plusz egy elsıs csoport engedélyezése költségvetési 
növekedés nélkül megoldható-e vagy azzal fog-e járni, hogy a 2010-es költségvetésnél 
többletköltséget fog termelni? 
 
Timár László igazgató elmondja, hogy az intézmény úgy kívánja elkerülni a többletköltség 
képzıdését, hogy napközis csoportban évente más-más pályakezdıként munkaügyi központos 
támogatással felvett pedagógust kíván alkalmazni, így minimális önrésszel megoldható a létszám. 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens  tájékoztatja a képviselıket, hogy elıre láthatólag a gyerek 
létszám nem nı tovább és jövıre nem várható 4 osztály indítása. Így a kimenı negyedik osztályok 
révén fel fog szabadulni egy létszám az intézménynél. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel hiányában kéri a képviselı-testület döntését a 
2008-09-es tanév elıkészítéséhez kapcsolódóan. 
 
Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatokat hozza:  
 

 
Szám:     102/ 2008. (VII. 04.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:    Encs Város Önkormányzata oktatási intézményeinek mőködési 

 paraméterei a 2008/2009-s tanévben 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az oktatási intézmények tanévvel kapcsolatos feladatait, a 
mőködés paramétereit. 
Utasítja az érintetteket, hogy a 2008/2009-es tanév feladatairól szóló intézkedési tervben 
foglaltakat hajtsák végre. Az intézmények vezetıi az intézményük mőködési paramétereit az 
engedélyezett osztálylétszámok figyelembevételével tartsák be.  
A hatályos közoktatási törvény alapján dolgozzák ki a tanév kezdéséhez szükséges 
dokumentumaikat.  
A tanévkezdést követıen, az intézkedési terv határidejét betartva, nyújtsák be a fenntartóhoz 
ellenırzés céljából. 
 
Felelıs:  Jegyzı, humánágazati szakreferens, intézményvezetık 
Határid ı:  2008. szeptember 30. illetve 2009. június 30. 
 
 
Szám:      103/ 2008. (VII. 04.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 

 Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény csoportbontása 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a tárggyal 
kapcsolatos javaslatot. A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 
Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény 5. és 6. évfolyamán a testnevelés, rajz 
és ének tantárgyak kivételével minden tárgyból a csoportbontást, és az avval járó 
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többlet óraszámot a költségvetésének megtartásával engedélyezi. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. július 04. 
 
 
Szám:     104/ 2008. (VII. 04.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Encs Város Önkormányzata oktatási intézményei elsı évfolyamán 

 indítandó tanulócsoportok számának növelése a Kazinczy Ferenc 
 Általános Iskola és Mővészeti Alapiskolában 

 
A Képviselõ-testület megtárgyalta Encs Város Önkormányzata oktatási intézményei 
elsı évfolyamán indítandó tanulócsoportokra vonatkozó határozat módosítását. 
A +1 tanulócsoport indítását az elsı évfolyamon a Kazinczy Ferenc Általános Iskola 
és Alapfokú Mővészetoktatási Intézményben a költségvetésének megtartásával 
engedélyezi. 

 
Felelõs :  jegyzı 
Határid ı:  2008. július 04. 

 
 
Szám:     105/ 2008. (VII. 04.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 

   Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény alapító 
   okiratának módosítása 

 
A Képviselõ-testület megtárgyalta a Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő 
Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény alapító okiratának 
felülvizsgálatát. 
Az alapító okirat módosítását elfogadja.  
 
Felelõs:   jegyzı 
Határidõ :  2008. július 31. 
 
 
Szám:  . 106/ 2008. (VII. 04.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Az Aba Sámuel Szakiskola alapító okiratának módosítása 
 
A Képviselõ-testület megtárgyalta az Aba Sámuel Szakiskola alapító okiratának 
felülvizsgálatát. 
Az alapító okirat módosítását elfogadja.  
 
Felelõs:  jegyzı 
Határidõ :  2008. július 31. 
 
 
Szám:     107/ 2008. (VII. 04.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 

   Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény helyi 
tantervének   módosítása 

 
A Képviselõ-testület megtárgyalta a Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő 
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Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény helyi tantervének 
módosítására tett javaslatot és a módosítását jóváhagyja.  
 
Felelõs:   jegyzı 
Határidõ :  2008. július 31. 

 
 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 
2.) Éven belüli mőködési hitel felvétele likviditási problémák kezelésére Bratu László  

          polgármester  
           
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse az elıterjesztést. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke  elmondja, hogy az elıterjesztés indokai 
mindenki elıtt ismeretesek: komoly likvid gondok vannak, a késedelmi kamatterhek nagyobb 
nagyságrendet érnek el, mint a várható hitelkamatok. 40 millió forint az írásos anyag által felvenni 
javasol összeg, de a bizottság ettıl eltérıen 50 millió forintot javasol igénybe venni, hogy a számlák 
május végéig rendezésre kerülhessenek.  
A javaslat szerinti éven belüli lejáratú hitel visszafizetésére december 31-ig sor kerülne. Mindez 
azzal jár, hogy a nem kötelezı jellegő kifizetésektıl mindenkinek óvakodni kell, hiszen a 
visszafizetésre a mőködési költségek biztosítása mellett kell sort keríteni. 
A bizottság javasolja, hogy a Szociális Bizottság gondolja át a tankönyvvásárláshoz 1-2 gyermekes 
családoknak nyújtott támogatás szükségességét, az idei éven tekintsen el attól. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a hitelfelvétel lebonyolításához kb. 2 hét szükséges, így az 
év végi visszafizetésre 6 hónap áll rendelkezésre. Ez csak úgy lehetséges, ha a kapott forráshiány 
összegét az önkormányzat a hiteltörlesztésre fordítja.  
 
Bolobás Péter képviselı hangsúlyozza, hogy a késedelmi kamatot felszámoló cégek között van 
olyan is, amely azt ígérte, hogy nem számol fel kamatot. Véleménye szerint a jövıben a 
kapcsolatokat át kell gondolni ezen cégekkel. Nagyon komolynak gondolja a helyzetet, ha oda jutott 
az önkormányzat, hogy hitelbıl fizeti ki hitelt. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy nagyon rossz a finanszírozási rendszer. Az az 
önkormányzat, amely nem bocsát ki kötvényt, nagyon nehéz helyzetben van. A 4,6%-os 
finanszírozás májusban nem érthetı! 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a Pénzügyi Bizottság 
javaslatára reagálva elmondja, hogy az egyszeri tankönyvtámogatás a költségvetésben tervezésre 
került és annak kifizetése október-november hónapok során realizálódik. Az 1-2 gyermekes szülık 
egyetlen támogatási formája ez, ennek elmaradását nem tudja támogatni. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke hangsúlyozza, hogy  bizottsága csak javaslatot 
tett, a döntés a Szociális Bizottságé. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke egyetért a Szociális 
Bizottság elnökével. Véleménye szerint nincsenek jó helyzetben az 1-2 gyermekes családok, 
megérdemlik a támogatást. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a jelentést és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozta: 
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Szám:            108/2008. (VII. 03.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A költségvetés 1. félévi végrehajtásának ellenırzése  
 
A Képviselı-testület elrendeli valamennyi költségvetési intézmény vonatkozásában 
a Pénzügyi Iroda és a Belsı ellenırzés általi a költségvetés 1. félévi végrehajtására 
vonatkozó ellenırzés lefolytatását, különös tekintettel az arányosított támogatás és 
a kifizetések közötti összhang hiányára. 

  
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. szeptemberi Kt. ülés 

 
Szám:  109/2008. (VII.04.) KT. sz. határozat 
Tárgy:  Hozzájárulás hitelfelvételhez 

 
Encs város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a hitelfelvétel 
engedélyezésére irányuló elıterjesztést és úgy határozott, hogy a gazdálkodásban 
mutatkozó likviditási gondok enyhítésére éven belüli lejáratú hitelt kíván felvenni, 
az 50.000.000.- Ft ( azaz ötven-millió forint ) hitel felvételével egyet ért. 
 
A testület úgy nyilatkozik. hogy a hitel összegét a forráshiányos támogatás és a 
második félévi adóbevétele terhére 2008. december 31-ig kívánja a hitelintézetnek 
visszafizetni. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármester, hogy a hitelfelvétellel 
kapcsolatban járjon el.  
 

Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2008. december 31. 

 
 

Napirend tárgya:          
 
3.) Egyebek     
 
Bratu László polgármester ismerteti az MLSZ megkeresését, mely szerint lehetıséget adnának a 
város focicsapatának az NB III-ban történı szereplésre. Ez azonban a költségek megduplázódását 
jelentené, melyre nem lát fedezetet. Javasolja, hogy maradjon a város a megyei elsı osztályban. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja az ajánlat 
elfogadását azzal a feltétellel, hogy további önkormányzati támogatást nem áll módunkban 
biztosítani az egyesületnek. Ha a szükséges fedezetet szponzorációval meg tudja szerezni, akkor 
tegye meg. 
 
Bratu László polgármester nem ért egyet a javaslattal, hiszen a jelenlegi helyzetben is folyamatos 
kifizetési gondjaik vannak.  
 
Szeles András alpolgármester komolytalannak tartja a kérést a költségvetési év felénél. Véleménye 
szerint más szakmai színvonalat ugyanazon költségbıl ellátni lehetetlen. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy az ajánlat elutasítása mellett köszönje meg az egyesület a 
lehetıséget az MLSZ-nek. 
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Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozta: 
 

Szám:          110/2008. (VII. 04.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  MLSZ ajánlata 

  
 Encs város Képviselı-testülete megköszöni az MLSZ-nek a felajánlott 

lehetıséget, de sajnos azzal élni nem kíván, mert a városi Sportegyesület NB III-
ban történı szereplését anyagi források hiányában nem tudja biztosítani.. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı:  azonnal 

 
Bolobás Péter képviselı a fügödi településrészen a Dankó Pista utca végén folyó építkezések 
jogszerőségérıl szeretne bıvebbet hallani. 
 
Kovács István képviselı elmondja, hogy tudomása szerint a telek tulajdonosai miskolci, illetve 
gávavencsellıi lakosok. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
sajnos Abaújdevecserben is hasonló a helyzet. Idegen romák méregetik a telkeket. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a Mőszaki Iroda tájékoztatása szerint az építtetık érvényes  
építési engedéllyel rendelkeznek. Mind a 4 telek magántulajdonban van. 
 
Szeles András alpolgármester a SPAR beruházás elıkészítésének helyzetérıl érdeklıdik, hiszen a 
határidı december 31-én lejár. 
 
Bratu László polgármester  elmondja, hogy az engedélyeztetési eljárás befejezıdött. Jogerıs építési 
engedélye van a kivitelezınek és a szükséges területeket megvásárolták. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az eredeti tervek szerint novemberben 
nyitni szeretne az üzlet. 
 
Bolobás Péter képviselı kéri, hogy a kivitelezés megkezdése után a felesleges földet Fügödre 
deponálják le a gát megemeléséhez. 
 
Bratu László polgármester egyetért. Kéri a Mőszaki Irodát, hogy a humuszréteg letermelése után 
kitermelt föld Fügödre deponálásáról gondoskodjon. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı kéri a képviselı-testület döntését a létszám-leépítési pályázathoz 
kapcsolódóan, mely szerint a leépítéssel érintett dolgozók továbbfoglalkoztatására önkormányzati 
intézményi szinten nincs lehetıség. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztéseket és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 
 

Szám:          111/2008. (VII. 04.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Nyilatkozat a létszám-csökkentési pályázathoz 

  
 Encs város Képviselı-testülete kinyilatkozza, hogy a 66/2008.(IV.21.) Kt. sz., 

illetve  67/2008. (IV.21.) Kt. sz. határozata alapján létszámcsökkentéssel érintett 
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álláshelyeken foglalkoztatott dolgozók – munkaviszonyban töltött ideje 
folyamatosságának megszakítása nélküli- foglalkoztatására az önkormányzat 
költségvetési szerveinél meglévı üres álláshelyeken, illetıleg az elıre láthatólag 
megüresedı álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken nincs lehetıség. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı:  azonnal 

 
 

Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti.  
 
 
 

K.m.f. 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
  

            Timár László                                          Takács László 
   hitelesítı                   hitelesítı 


